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В статье авторы рассматривают переговоры как примирительную процедуру в гражданском и 

арбитражном процессе. Исследуются понятие и цели переговоров, сроки и порядок их проведения, 

полномочия и активная роль суда в примирении. Отмечается, что недобросовестное ведение пере-

говоров является основанием ответственности за недобросовестную реализацию процессуальных 

прав и обязанностей. 

Ключевые слова: примирительные процедуры, переговоры, процессуальная революция, про-

цессуальные права, добросовестность.

DOI: 10.18572/1812-383X-2020-8-35-38

Negotiations as a Reconciliatory Procedure
Degtyarev Sergey L.
Professor of the Department of Civil Procedure of the Ural State Law University
LL.D.
Bo yarskiy Daniil A.
LL.M., Postgraduate Student of the Department of Civil Law of the Ural State Law University
Partner at Science and Practice Law Firm
This paper presents negotiation as a settlement promotion in civil and arbitral process. It references

definition and cause of negotiation, procedure and periods for conducting, authority and active role 
of judge by the settlement. Authors point, that unfair negotiation is a legal ground of liability for 
unconscientiously exercise of procession rights.
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